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1 § Mötets öppnande
Ordföranden Christer Flink förklarar mötet öppnat.

2 § Presentationsrunda
De närvarande presenterar sig.



3 § Godkännande av dagordning
Dagordningen godkänns

4 § Val av justerare.
Mötet väljer Christer Flink som ordförande och Göran Cederstrand
till att justera dagens protokoll.

5 § Föregående protokoll
Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna.

6 § Information från förvaltningen

A. Stadsdelsnämndens ordförande Johan Kling svarar på frågor
om:

Äldreomsorg:
Hur ser du på detta med timanställning, språkkunnighet,
kompetensutveckling mm inom Vård- och omsorgsboende och
Hemtjänst inom stadsdelen?
Johan Kling svarar att alla som har en tillsvidareanställning inom
hemtjänsten erbjuds heltid. Då volymen av hemtjänst varierar en hel
del så behöver det hela tiden fyllas på med timanställda i den
kommunala hemtjänsten. När vi över en längre tid ser att ett behov
ökat permanent så tillsätter verksamheten personer med
tillsvidareanställning.
På Sätra vård- och omsorgsboende så är flertalet tillsvidareanställda
och vid tillfällig utökning av personal samt vid semester och andra
ledigheter så fylls det på med timanställda.
Vi gör en satsning på det svenska språket och där de anställda med
utländsk bakgrund får möjlighet att fortbilda sig i svenska. Vidare
så har vi satsningen på Silviahemscertifieringen där all personal
inom äldre verksamhet har genomgått utbildning i demensvård,
samt att man jobbar aktivt med reflektion och bemötande.

Trygghet:
En ny lokal samverkansöverenskommelse är tecknad med Polisen.
{Vi i Pensionärsrådet har ännu inte fått ta del av det dokumentet.)
Vilka satsningar anser du bör prioriteras sett ur ett
seniorperspektiv?
Svar: Stadsdelen tillsammans med andra förvaltningar har en ny
samverkansöverenskommelse med polisen. Inom ramen ska
förvaltningen fylla på med konkret verksamhet. Inte så mycket är
satt än så det finns inget särskilt ur seniorperspektiv. Arbetet med



att konkretisera arbetet pågår för fullt efter förseningar som uppstått
med anledning av Covid-19. De finns grupper som kommit igång
bland annat inom området barn- och ungdom. På gång är också
rapportering och information om aktiviteterna.

Enl uppgift har varje stadsdel tilldelats ett extra anslag för
Trygghetsskapande åtgärder. Hur stort är detta för Skärholmen,
och vad skall pengarna användas till?

Svar: Jag tror det är anslaget om 1 miljon i BIDpengar ni syftar på.
Dessa pengar är öronmärkta för platssamverkan i Centrummiljön.
Så det är klart att pengarna ska gå till en bättre centrummiljö, sedan
hur fördelningen ska se ut mellan de olika stadsdelarna har vi inte
bestämt ännu och det har kommit lite på halvfart iom Corona. Men
nu är ju platssamverkan igång igen för Skärholmen. Här har nu
stadsdelen fått ta över ordförandeklubban av exploatering så nu
hoppas vi kunna få fart på det hela igen. Vidare kommer
trafiknämnden att genomföra beslutet om pollare på skärholmens
torg med (om jag mins rätt) möjlighet till rörliga pollare vid 3
infarter för blåljus. Vidare kommer man kunna söka tillfälliga
dispenser för att transportera saker. Men trafiken kommer minska
på torget.
I samband med tertialrapportering 1 sökte förvaltningen och
tilldelades medel för trygghetsskapande åtgärder för inhägnande av
hundrastområdet mellan Sätra och Skärholmen samt anläggning av
stadsodling i tre parklekar och utomhuskök i en av parklekarna.
Dessutom fick vi pengar till hundrastgård i Sätraskogen.
Investeringarna syftar till att få fler målgrupper att ta plats i den
gemensamma offentliga miljön genom målpunkter som lockar fler
besökare och samtidigt motverkar social isolering. Medel för
trygghetsskapande åtgärder är öronmärkta för fysiska investeringar
som förbättrar platsens utformning och funktionsutbud för en ökad
trygghet.
Dessutom jobbar vi aktivt med att hitta platser för att sätta upp
trygghetsbelysning.

Boende:

Sett över en 20-årsperiod beräknas antalet äldre öka med ca 75 % i
region Västra söderort.
Dessutom bor många äldre idag i fastigheter, som är utan hiss eller
på annat sätt otillgängliga. För de som inte uppfyller kriterierna för
servicehus, trygghetsboende eller vård- och omsorgsboende blir s k
seniorbostäder ett bra alternativ. I den nyproduktion av



hyresrätter som planeras inom ramen för Fokus Skärholmen finns
oss veterligen inte några sådana seniorboenden i presenterade
planer.

Svar: Stadsdelen tar fram årligen en boendeplan för äldre vad gäller
olika boendeformer. Frågan kommer lämnas till förvaltningen och
Johan Kling kommer att ta upp frågan om att de sociala aspekter ska
vägas in när vi jobbar med stadsplanering.

Miljö:

I oktober 2018 togs regeringsbeslut om nya regler för gångtrafik -
på gångvägar resp gemensamma cykel- och gångvägar.
Trafikskyltningen på stadsdelens parkvägar saknar denna
information.

Svar: Beslutet reglerar gemensamma gång- och cykelbanor där
gående ska gå till vänster, om så är möjligt, för att mötande cyklar
ska kunna uppmärksamma de gående lättare. Stadsdelsförvaltningen
agerar i linje med stadens generella beslut och skyltar därmed inte
för denna allmänna regel av två anledningar. Regeln är att betrakta
som allmän regel, alltså något som allmänheten ska känna till. Ett
liknande exempel är skyltning om cykelförbud på trottoar, som inte
heller skyltas, då allmänhet ska känna till regeln. Vidare ser staden
att det finns risk för missvisande information, då lagtexten
innefattar "om så är möjligt".

Flertalet papperskorgar på stadsdelens parkvägar har passerat sitt
bäst-före-datum.

Svar: Stadsdelen äger 400 papperskorgar och de byts ut löpande.
Ser ni någon papperskorg som är riktigt illa, använd tyck till appen.

Seniora aktiviteter:

Boule är populärt, inte minst bland aktiva seniorer. F n nyttjas
Vårbergs IP för dessa aktiviteter, men hur blir det när IP byggs om?
Kan området vid Jakobsbergs gård vara ett alternativ? I så fall
behöver det också finnas tillgång till toaletter vilket rådet kan
lämna synpunkter om till förvaltningens verksamhetsplanering.

Svar: Det finns boulebanor både ute och inne med i planeringen av
Vårbergs IP som det ser ut nu. Men inget är helt klart. Frågan måste
ställas till idrottsförvaltningen om de vill ha mer info. Förvaltningen
kan förmedla kontakt



Samarbetsanslag:

Deltagande organisationer i Pensionärsrådet ser fram emot att
även fortsättningsvis få ta del av samarbetsanslag från
stadsdelsnämnden. Hur går vi vidare med detta för 2021?

Svar: Staden hade en remissrunda om bidrag till föreningar och det
finns för närvarande inga hinder för pensionärsrådet att få ta del av
samarbetsanslag. Ordföranden Johan Kling har spelat in att det bör
finnas utrymme för lokala riktlinjer, och därmed utrymme för ett
sammarbetsanslag. För att ta del av nuvarande sammarbetsanslag
behöver pensionärsorganisationema inkomma med en ansökan med
bifogat verksamhetsprogram och verksamhetsberättelse. Detta rullar
på tills stadens nya riktlinjer är klara och därefter kommer vi
förhoppningsvis kunna permanenta anslaget. Kulturroteln
sammanställer för närvarande ett nytt förslag till
Kommunfullmäktige.

B. Avdelningschefen för äldreomsorgen Andreas Thorstensson
informerar om Sätra vård- och omsorgsboende samt
äldreomsorgens övriga verksamheter i egen regi, att:

Sätra vob har under sommaren haft flera aktiviteter utomhus med
bland annat underhållning och aktiviteterna har varit strukturerade
och genomförts i en skyddande miljö. Aktiverande insatser har
också genomförs för hemtjänstkunder.

Andreas Thorstensson informerar vidare om stadsdelsförvaltningens
budgetrapport för årets andra tertial, T2:an, att
stadsdelsförvaltningen har förhoppningar om att finansiellt få ett
noll-resultat för året. Vissa tillskott har kommit vilka riskerar att
påverka kommande års budget.
Budgeten för år 2021 kommer i november och om pensionärsrådet
vill lämna synpunkter på verksamheten nästa år så går det bra att
redan nu lämna synpunkter.

Rådet önskar mer information om förvaltningens aktiviteter som
skulle startat i januari 2020 och uppföljning av läget. Rådet
diskuterar också frågan om extra pengar som staden skjutit till
vården med anledning av den pågående pandemin Covid-19 och om
hur statusen och arbetsvillkoren för dem som arbetar inom vården
av äldre kan höjas och förbättras.



7 § Föredragningslista till nämndsammanträde

Föredragningslistan till kommande stadsdelsnämndens möte
diskuterades och har ett yttrande om punkt 19 på dagordningen,
"Riktlinjer för bostadsförsörjning 2021-2024":

Sett över en 20-årsperiod beräknas antalet äldre öka med ca 75% i
region Västra Söderort. Dessutom bor många äldre idag i
fastigheter, som är utan hiss eller på annat sätt otillgängliga. För de
som inte uppfyller kriterierna för servicehus, trygghetsboende eller
vård-och omsorgsboende blir sk seniorbostäder (65+) ett bra
alternativ. I den nyproduktion av hyresrätter, som planeras inom
ramen för Fokus Skärholmen, finns oss veterligen inte några
sådana seniorboenden i presenterade planer.

Pensionärsrådet vill i detta sammanhang även framhålla, att vi
hade föredragit att få tycka till om detta ärende redan när det
behandlades inom stadsdelsförvaltningen, så att våra tankar kunde
komma med i beslutsunderlaget till nämnden.

8 § Skrivelser och rapporter

Protokoll förda vid KS pensionärsråd KPR skickas ut digitalt till
rådet när de kommer till sekreteraren.

9 § Övriga frågor

Pensionärsrådet framför önskemål
1

• att fortsättningsvis få vara med i arbetet med förvaltningens
"Boendeplan för äldre".

• Att en generell rutin tas fram, så att ärenden (tex remisser)
som har ett äldreperspektiv, på ett tidigt stadium i processen
kommer till rådets kännedom för ev synpunkter inför
beslutsunderlag till nämnden.

• Att Tertialrapporter fortsättningsvis publiceras senast dagen
före rådets möte.

10 § Mötet avslutas



Rådet avslutar med att framföra att det fungerade bra med
telefonkonferensen idag via Skype. Ordförande Christer Flink
tackar de närvarande för deltagande vid dagens möte, önskar en bra
fortsättning.

Sekre~erare I ~
.rv~ v~ ------Leo Westerblom

Protokollet justerat/godkänt digitalt


